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NOVÁ STŘECHA NA ŠKOLCE, NOVÁ KUCHYŇ  
VE ŠKOLE ANEB CO JE ZA NÁMI A CO NÁS ČEKÁ

Vážení spoluobčané,
úvodem bych vám všem chtěl popřát hodně zdraví, štěstí 
a úspěchů v roce 2025. Rád bych se ohlédl za uplynulým 
rokem a shrnul, co se nám podařilo realizovat, a zároveň 
vás seznámil s plány na nadcházející období.
 Rok 2024 byl pro naši obec obdobím, během kterého 
jsme dokončili několik důležitých projektů přispívajících 
ke zlepšení kvality života. Jedním z nich byla pokračující 
rekonstrukce mateřské školy, která zahrnovala dokončení 
modernizace interiéru a instalaci venkovních žaluzií. Tyto 
úpravy nejen zvyšují komfort dětí a personálu, ale také  
vedou k větší bezpečnosti a k úsporám energií. Další větší 
akcí byla oprava části chodníku v zámeckém parku. Tento 
oblíbený prostor pro procházky jsme tak zpřístupnili  
bezpečnějším a pohodlnějším způsobem. V oblasti udr-
žitelnosti jsme realizovali fotovoltaickou elektrárnu na  
čističce odpadních vod. Tato investice přispívá ke snížení 
provozních nákladů a k ekologičtějšímu hospodaření  
s energií. Rovněž se podařilo realizovat dlouho odkládané 
akce – opravu části koryta potoka Vesník zabraňující erozi 
břehů a stavbu nového výtahu na budově mateřské školy, 
který usnadňuje přístup pacientům s omezenou pohyblivos-
tí do ordinace lékaře a na rehabilitace. Nezapomněli jsme 
ani na zlepšení pracovních podmínek ve školní kuchyni, 
kde byla zahájena postupná kompletní modernizace a to 
kompletní rekonstrukcí vzduchotechniky. Úpravy proběhly 
i v sálu obecního klubu, který nyní nabízí akusticky kva-
litní prostory pro kulturní, společenské a vzdělávací akce. 
Rovněž jsme zahájili postupnou revitalizaci koupaliště, 
kde jsme během první etapy opravili část jižního ochozu 
a osadili nový skokanský můstek. Pokračovali jsme také 

ve výměně veřejného osvětlení za energeticky úspornější 
LED světla, což nejen zlepšuje osvětlení naší obce, ale 
také snižuje spotřebu energie.
 Pro rok 2025 byl schválen rozpočet, který zahrnuje  
dokončení rozpracovaných projektů i zahájení nových  
investic. Mezi klíčové investice bych zařadil rekonstrukci 
střechy mateřské školy spojenou se zateplením, která  
zajistí lepší ochranu budovy před povětrnostními vlivy  
a snížení energetických nároků. Je plánováno pokračování 
modernizace školní kuchyně výměnou gastro vybavení, 
přičemž vzhledem k výši předpokládaných nákladů na 
tento projekt plánujeme využít dotaci ministerstva pro 
místní rozvoj. Dále plánujeme dokončení opravy chodníku 
v zámeckém parku až k „panské zahradě“ včetně osazení 
veřejného osvětlení. Budeme pokračovat v postupné  
revitalizaci koupaliště a dokončíme výměnu veřejného 
osvětlení za úspornější svítidla. Mezi finančně nejná-
ročnější akce bude patřit výstavba inženýrských sítí  
a komunikace v lokalitě Pod Brusnou, což přispěje  
k rozvoji bytové výstavby. Je připraveno také vybudování 
stezky pro pěší k HC2 (přejezd u Habermannovy vily),  
která zvýší bezpečnost a podpoří turismus.
 Samozřejmostí bude i nadále pokračovat v přípravách 
projektových dokumentací na akce budoucí. Největší  
výzvou bude jistě kompletní revitalizace prostranství  
před budovou základní školy včetně nových chodníků 
a parkovacích míst. Jako každý rok tak i letos budeme 
investovat i do „menších“ akcí, které jsou ale také  
součástí obce. Nelze uvést všechny, ale budeme je  
postupně realizovat a pokračovat tak v rozvoji obce. Těší 
mě, že společně dokážeme posouvat naši obec vpřed  
a zlepšovat podmínky pro život všech jejích obyvatel.  
Přeji nám všem úspěšný rok plný dalších výzev a pokroků.

Roman Holinka, starosta obce

10. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE

V pondělí 9. prosince 2024 se od 18 do 20 hod. konalo 
v kulturním domě 10. jednání obecního zastupitelstva. 
Přítomno bylo všech 15 zastupitelů. Schůzi řídil starosta 
Roman Holinka, ověřovateli zápisu byli zvoleni Milan 
Klimeš a Josef Sedláček. Zápis, z nějž vychází tento 
článek, vyhotovil tajemník OÚ Zdeněk Kolínek. Všechna 
rozhodnutí byla přijata jednomyslně. 

Kontrola úkolů, zprávy o činnosti rady 
a výborů zastupitelstva
Starosta R. Holinka konstatoval, že úkoly z minulých 
zasedání jsou plněny, dva týkající se spolupráce  

s městskou policií a s hřištěm přístupným pro všechny 
mají před termínem splnění. Zastupitelstvo zprávu  
o plnění úkolů schválilo.
 Místostarosta P. Ston informoval o činnosti rady 
obce. Ta se od zářijové schůze zastupitelstva sešla třikrát. 
Kromě běžné agendy či materiálů, které předložila  
k rozhodnutí zastupitelstvu, se zabývala především  
následujícími záležitostmi – záměrem pronajmout  
uvolněný byt v MŠ, návrhem nové nájemní smlouvy  
s firmou CETIN, technickým zhodnocením povrchu 
účelové komunikace Pod Brusnou, výběrem zpracovatele 
projektové dokumentace na novou komunikaci 
za školou, změnou dopravního režimu v lokalitě 
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za školou, cenou vodného a stočného pro rok 
2025, stanovením poplatku za obecní systém  
odpadového hospodářství a stanovením úlevy z poplatku  
v rámci systému MESOH, zimní údržbou místních  
komunikací a chodníků pro zimu 2024–2025, opakovanou 
volbou členů školské rady z řad zákonných zástupců  
nezletilých žáků a stížností bývalé zaměstnankyně školy 
na nevhodné postupy vedení ZŠ. Zastupitelstvo zprávu  
o činnosti rady schválilo.
 Zastupitelstvo vzalo na vědomí zápisy z jednání 
kontrolního výboru 13.11.2024 a finančního výboru 
21.11.2024.

Rozpočtové změny
Zastupitelstvu obce bylo předloženo několik rozpočtových 
změn. Ty, které přesouvaly výdaje jen uvnitř konkrétních 
paragrafů rozpočtu, bere na vědomí; ty, které přesouvají 
výdaje mezi paragrafy, musí schválit. Zastupitelstvo  
vzalo na vědomí rozpočtové změny č. 11 (dotace volby 
do zastupitelstva kraje a senátu), 12 (zachování kulturních 
památek, zájmová činnost a rekreace, hasiči) a 13 (finanční 
dar Olomouckého kraje, dešťová kanalizace, územní 
rozvoj jinde nezařazený, hasiči). Schválilo rozpočtovou 
změnu č. 14 (peněžitý neinvestiční dar od nemocnice 
Šumperk, peněžité neinvestiční dary od Bludovské a. s. 
a Nadace Český hudební fond, úpravy drobných vodních 
toků, správa a údržba zeleně). 

Obecní rozpočet na rok 2025
Starosta okomentoval návrh rozpočtu na rok 2025, 
jemuž se věnuje na jiném místě Bludovanu. Rozpočet je  
koncipován jako vyrovnaný, příjmy i výdaje mají činit  
cca 116 milionů Kč.
 V diskusi M. Klimeš připomněl požadavek na zřízení 
bankomatu. Nabízela se možnost bankomatu provozo-
vaného Moneta Money bank a.s., která jediná neúčtovala 
poplatky za nevybírání peněz a požadovala pouze stavební 
úpravy. Domnívá se, že je potřebný, je to služba jako 
každá jiná, požaduje v řešení dané věci pokračovat. 
Stanislav Balík se dotázal, jaký názor na danou věc má 
finanční výbor. M. Klimeš odpověděl, že finanční výbor 
se přiklonil k názoru bankomat jako finančně nákladný 
nezřizovat. Starosta reagoval, že je v kontaktu s Novým 
Malínem, který má využití bankomatu od Monety  
vyhodnotit. Doplnil, že provozování bankomatu není jen 
o poplatcích, ale i o místě provozování, větší spotřebě 
elektřiny atd. Instalace, zabezpečení stojí nemalé finance 
a otázkou zůstává, jestli využít obecní prostory nebo  
prostory pronajmout. Kateřina Juránková doporučila zjistit 
poptávku po bankomatu anketou. P. Ston konstatoval, že 
nelze instalací bankomatu znehodnocovat obecní majetek 
a za využití neobecních prostor se bude platit nájem. Rada 
obce instalaci nepodporuje. Starosta doplnil, že výsledky 
vyhodnocení o využití bankomatu v Novém Malíně 
předloží k seznámení, až budou k dispozici. Veronika 
Balharová se dotázala, proč nevyužít zkušenosti s banko-
matem v Postřelmově. Starosta reagoval, že bankomat  
v Postřelmově byl provozován Českou spořitelnou, nikoli 
obcí.

 Zastupitelstvo rozpočet a zásobník investičních akcí  
na rok 2025 schválilo.

Vyhláška o stanovení obecního systému odpadového 
hospodářství
Zastupitelstvo schválilo návrh Obecně závazné vyhlášky 
o stanovení obecního systému odpadového hospodářství, 
jejímž nabytím účinnosti se ruší vyhláška č. 4/2021,  
o stanovení obecního systému odpadového hospodářství 
ze dne 20.12.2021. Předmětem aktualizace vyhlášky je 
zveřejnění informace, že veškeré kovy je možné během 
roku odvážet do smluvní výkupny. Dále se zrušil článek  
o předcházení vzniku odpadu za účelem opětovného 
použití, kdy textil a použité tonery se nyní sbírají v režimu 
s ukončenou životností. Jiné změny nejsou.

Žádost o odprodej pozemku 40/2 – Ivo Milko
Ivo Milko požádal o odprodej pozemku 40/2, zahrada, 
o výměře 219 m2. On a jeho rodina užívají léta v dobré 
víře tento pozemek v domnění, že je jeho vlastníkem, 
avšak pozemek patří obci Bludov. Na tuto skutečnost byl 
pan Milko Obcí Bludov upozorněn, proto podal žádost 
o odprodej. Pozemky, které by případně nabídl obci 
ke směně, nemá. Stavební komise i komise životního 
prostředí prodej doporučily, rada navrhla cenu 100 Kč/m2 
s tím, že veškeré náklady spojené s odprodejem pozemku 
půjdou na vrub kupujícího. Zastupitelstvo tento návrh  
schválilo.

Žádost o odprodej pozemku 213/2 a části pozemku 
230/1 – Soňa Ženčáková, Miroslav Češka 
Soňa Ženčáková a Miroslav Češka, jako spoluvlastníci, 
požádali o odprodej pozemku 213/2 – zahrada o výměře 
28 m2 a části pozemku 230/1 – ostatní plocha o výměře 
cca 10 m2. Jde o obdobný případ jako výše – užívají 
léta v dobré víře tyto pozemky v domnění, že jsou jejich  
spoluvlastníky. I tento návrh za stejných podmínek jako 
výše zastupitelstvo schválilo.

Revokace usnesení a schválení nového  
znění – Bezúplatný převod pozemků a zřízení  
věcného práva od ČR
V prosinci 2023 schválilo zastupitelstvo usnesení,  
v němž přijímá od České republiky některé drobné části 
pozemků kolem komunikací, kde byly explicitně zmíněny 
některé omezující podmínky (pozemky obec po dobu  
10 let nemůže využívat pro komerční či jinou výdělečnou 
činnost, nemůže pozemky prodat či jinak převést, 
nemůže pozemky zatížit zástavním právem nebo věcným 
břemenem). Úřad pro zastupování státu ve věcech  
majetkových požaduje revokaci a nové schválení celé  
věci zastupitelstvem obce, kdy dojde pouze k formální 
změně, že zastupitelstvo obce schvaluje bezúplatný převod 
vlastnického práva k nemovitým věcem a zřízení věcného 
práva. Zastupitelstvo tento návrh schválilo.

Revokace usnesení a nové projednání odprodeje  
bytových jednotek v Olšanských bytovkách
Zastupitelstvo v září schválilo prodej osmi bytových
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jednotek v tzv. Olšanských bytovkách, kdy bylo stano-
veno, že kupující ponesou náklady na vypracování  
znaleckého posudku. Nicméně v prosinci 2023 bylo  
přijato usnesení, že znalecké posudky bude platit obec. 
Tato dvě usnesení jsou tak v rozporu, proto bylo třeba 
usnesení revokovat a věc projednat znovu. Nemění 
se seznam kupujících, ani cena. Jen bylo explicitně  
stanoveno, že náklady na vypracování posudku hradí obec  
a poplatek za návrh na vklad do katastru nemovitostí 
uhradí kupující. 

Návrh zadání nového územního plánu Obce Bludov
Místostarosta P. Ston informoval, že zpracování nového 
územního plánu začíná kapitolou Průzkumy a rozbory, 
na ni pak navazuje Návrh zadání. První kapitola byla 
již zpracována a druhou kapitolu nyní rada předložila ke  
schválení zastupitelstvu. Následovat na příštích schůzích 
budou kapitoly další – až je zpracovatel, tedy Městský 
úřad Šumperk, vyhotoví. 
 M. Klimeš v diskusi zpochybnil, že v zadání jsou 
zmiňovány komunikace procházející katastrem obce  
Bludov jako komunikace I. třídy. Starosta R. Holinka 
reagoval, že v územním plánu je potřeba uvádět aktuální 
stav silnic procházejících katastrem obce Bludov, tj. 
silnice I. třídy do doby jejich převedení na krajské silnici 
II. nebo III. třídy po úplném dokončení a kolaudaci  
obchvatu. Doplnil, že věc je konzultována s Olomouckým 
krajem a Ředitelstvím silnic a dálnic. Zastupitelstvo  
zadání nového územního plánu schválilo. 

Smlouva o provozování a úpravě vzájemných  
vlastnických vztahů provozně související 
vodohospodářské infrastruktury
Zastupitelstvu byla předložena třístranná smlouva  
o provozování a úpravě vzájemných vlastnických vztahů 
provozně související vodohospodářské infrastruktury 
VHZ-2024-907-04, která řeší převod sítě vodovodu  
v lokalitě Pod Brusnou po realizaci do rukou nového 
vlastníka VHZ a provozovatele ŠPVS. Tento typ smlouvy 
je opakovaně předkládán vždy před vlastní realizací  
a zajišťuje tak druhé straně bezproblémový převod  
majetku. Zastupitelstvo smlouvu schválilo.

Odměny členům finančního a kontrolního výboru
Zastupitelstvo schválilo návrh odměn členům finančního 
a kontrolního výboru (těm, kteří nejsou členy zastupitel-
stva), které vychází z četnosti konání a účasti jednotlivých 
členů na zasedáních. Celková částka pro členy kontrolního 
výboru je 2.100 Kč, finančního výboru 1400 Kč.

Odměny členům zastupitelstva obce od 1.1.2025
Od počátku roku 2024 platí zákon, který mj. zavedl  
automatický mechanismus valorizace odměn obec-
ních a krajských zastupitelů. Odměny uvolněným 
členům vyplývají automaticky ze zákona, aniž by o tom  
rozhodovalo zastupitelstvo obce a neuvolněným členům 
jsou vypočítány jako maximální možné s tím, že  
stanovovat výši odměny za měsíc neuvolněným členům  
je nadále vyhrazeno zastupitelstvu. Bludovské obecní 
zastupitelstvo dlouhá léta vyplácí neuvolněným 
členům 50 % maximální částky umožněné zákonem 
(dříve vyhláškou). Po valorizaci to od 1. ledna 2025  
vychází měsíčně takto: místostarosta 22.674 Kč, člen  
rady 5.034 Kč, předseda výboru nebo komise 2.517 Kč, 
člen výboru nebo komise 2.090 Kč a člen zastupitelstva 
bez jiných funkcí 1.259 Kč. Odměny se nesčítají, má-li 
člen zastupitelstva více pozic, počítá se nejvyšší odměna.
 V diskusi S. Balík navrhl, aby z usnesení vypadla 
odvolávka na procentuální podíl odměny z max. výše, 
tak, aby až do konce volebního období už nebyly odměny 
zvyšovány a měněny. Zastupitelstvo s tímto návrhem 
souhlasilo, takže i v případě další valorizace tabulkových 
odměn na začátku roku 2026 a 2027 nebudou odměny  
v Bludově navyšovány.

Volba přísedících Okresního soudu v Šumperku
Okresní soud v Šumperku požádal obec Bludov  
o zvolení Barbory Sedláčkové, Marie Jánětové, Dany  
Hradecké a Ondřeje Vymazala přísedícími Okresního 
soudu v Šumperku na další čtyřleté funkční období.  
Zastupitelstvo tomuto návrhu vyhovělo.

Diskuse
M. Klimeš pochválil vedení obce, že zajistilo pročištění 
a prořezání Drážníku a Grynglete. Karel Bank blahopřál 
zastupitelům Ťulpíkovi a Klimešovi ke zvolení do  
zastupitelstva Olomouckého kraje a zastupiteli Balíkovi 
ke zvolení do Senátu Parlamentu ČR.
 M. Klimeš požádal, aby informovanost občanů 
obecním úřadem byla dostatečná nejen na webu, ale  
i prostřednictvím Bludovanu např. pravidelnými  
rubrikami jednotlivých agend (majetkoprávní, stavební, 
správa majetku, životní prostředí).
 V. Balharová se dotázala, který ze tří návrhů úprav 
bývalého Parku pionýrů byl vybrán k realizaci. Starosta 
odpověděl, že rada obce vybrala návrh p. Chytky, který 
dozná ještě menší úpravy, bude však zachováno využití 
dřeva a prostor bude sloužit jako relaxační zóna.
 Starosta v závěru popřál všem krásné prožití vánočních 
svátků a všechno nejlepší v novém roce.

Stanislav Balík ml.

Žádáme občany, aby popelnice nepřestříkávali  
(nebarvili) na jinou barvu. Barva na popelnici stejně  
dlouho nedrží a začne se loupat. Kvůli nanesené barvě 
špatně drží i nalepené štítky s QR kódem. Když už jste  
se rozhodli, že začnete používat např. černou popelnici  

PŘESTŘÍKÁVÁNÍ POPELNIC NA JINOU BARVU
na plast, je lepší ponechat stávající barvu popelnice  
a opatřit popelnici patřičnou nálepkou s odpovídajícím 
odpadem – v našem případě nálepkou „PLASTY“. Tato  
nálepka vám bude na popelnici nalepena při čipování 
popelnice. Děkujeme za pochopení.
  Lucie Šoupalová, referent ŽP OÚ Bludov
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Připomínáme občanům, že naše obec začala spolupracovat  
se společností KOVO CZ, Tovární 182/2, Postřelmov (areál  
MEP Postřelmov), na možnosti dovozu kovového odpadu 
(železného šrotu) od občanů obce Bludov. Výhodou nynější  
spolupráce je, že obec může dovezené tuny od občanů vykazovat  
autorizované obalové společnosti EKO-KOM, za což obci bude 
náležet finanční odměna. Prosíme tedy občany, aby v co největší 
míře využívali výkupnu KOVO CZ v Postřelmově.  Otevírací 
doba výkupny je pondělí až pátek od 7:00 do 15:30 hodin. 
Děkujeme za spolupráci
  Lucie Šoupalová, OÚ Bludov

Určitě se někteří občané ptají, proč jsme začali v naší obci 
svážet směsný komunální odpad (SKO) 1 x za 3 týdny.  
Je to prosté. Naše obec se postupně připravuje na přísná 
kritéria, která jsou dána zákonem o odpadech. Tím 
hlavním je, že každým rokem jsou snižovány limity pro 
obec, za které může ukládat odpady za levnější poplatek 
na skládku (levnější poplatek je nyní 500,-/tunu).  
Pokud bychom limity neplnili, tak budeme v roce 2025 
platit trojnásobně vyšší poplatek za uložení SKO, tedy 
1500,-/tunu. Mimo snižování limitů se ještě na druhou 
stranu zvyšují poplatky za ukládání odpadu na skládku. 
A takový náklad by se výrazně promítal ve výši poplatku 
za odpad pro občany. V níže uvedené tabulce vidíte, kolik 
budeme platit za skládkovací poplatek do roku 2030:

Mnoho obcí v našem okolí stanovené limity překračuje  
a obce musí z rozpočtu vynakládat nemalé peníze, aby 
doplácely celkové náklady na likvidaci odpadů, jelikož 
příjmy za vybrané poplatky za odpad nemohou pokrýt 
skutečné náklady za odpadové hospodářství. 
 Díky prodloužení intervalu svozu se oproti roku 2023 
svezlo o 70,91 tun méně SKO. Celkem v roce 2024 bylo 
tedy svezeno 380,56 tun SKO, což v přepočtu na jednoho 
obyvatele je 126 kg. Takové číslo nám může opravdu 
závidět nemálo obcí. Ale jelikož se do stanovených limitů 
nepočítá jen SKO, ale všechny odpady, které končí na  
skládce, je zapotřebí držet množství svezeného SKO níže, 
než je stanovený limit, což se nám zatím daří a věříme,  
že se nám takto bude dařit i v budoucnu.

* do limitu se započítávají veškeré odpady, které končí 
na skládce, takže do něj nepatří pouze směsný komunální 
odpad z černých popelnic. Proto musíme držet limit SKO 
níže, než je uveden výše v tabulce.

LIKVIDACE KOVOVÉHO ODPADU/ŽELEZNÉHO ŠROTU

PROČ SVÁŽÍME SMĚSNÝ KOMUNÁLNÍ ODPAD 1 X ZA 3 TÝDNY

2025 2026 2027 2028 2029 2030

Nižší 
poplatek/tunu 500,- 600,- 600,- 700,- 700,- 800,-

Vyšší 
poplatek/tunu 1500,- 1600,- 1700,- 1800,- 1850,- 1850,-

Limit pro uložení 
odpadu za nižší 
poplatek*

160 kg/
občana

150 kg/
občana

140 kg/
občana

130 kg/ 
občana

120 kg/
občana

120 kg/
občana

 Svoz a likvidace SKO z černých popelnic je pro obec 
stále nejdražším nákladem v rámci odpadového  
hospodářství. Za rok 2024 jsme za svoz a likvidaci SKO 
ušetřili přes 160 tisíc korun, i přesto, že došlo pro rok 
2024 k cca 6% zdražení těchto služeb. Někdo řekne, že 
to nejsou velké peníze, ale kdyby zůstal zachovaný  
interval svozu 1 x za 14 dní, tak by došlo opět pouze  
k navýšení nákladů. Takže můžeme být hrdi na to, že 
jsme i přes zdražení dokázali i malou částku ušetřit.
 Jako obec děláme maximum, abychom se v roce 2030 
co nejvíce přiblížili k daným limitům a aby nás co nejméně 
bolely vzniklé náklady na odpadové hospodářství, jelikož  
snižování množství SKO je běh na dlouhou trať,  
rapidní snížení nenastane z roku na rok. Jen pro informaci, 
v roce 2016 jsme měli 240 kg SKO na občana a nyní 
za 9 let jsme se dostali na 126 kg na občana. Veškerými 
počiny v oblasti odpadového hospodářství se snažíme co 
nejvíce šetřit vaši peněženku, protože náklady se promítají 
následně v poplatku za odpady. Opravdu je nutné mít  
co nejméně SKO v černé popelnici, protože to je odpad, 
který v největší míře pokrývá stanovené limity. A opravdu, 
když člověk poctivě třídí, tak komunálního odpadu je 
minimum a někdy není potřeba vytahovat popelnici na 
svoz ani za 3 týdny. Věříme, že tento článek si přečtou 
také občané, kteří k intervalu svozu 1 x za 3 týdny mají 
výhrady a následně tak pochopí naše kroky.    

Lucie Šoupalová, OÚ Bludov



Bludovan 5

Bludovan 1/2025

Aby bioodpad z kuchyní v zimním období nekončil 
zbytečně v černé popelnici na komunální odpad, lze pro 
likvidaci bioodpadu použít i popelnice na „GASTROOD-
PAD“, které jsou rozmístěny na 18 místech po obci. Proto 
připomínáme, co vše je možné ukládat do popelnice na 
„GASTROODPAD“. 
Do popelnice na „GASTROODPAD“ můžete ukládat 
tento odpad:
• Tepelně upravené a neupravené potraviny rostlinného 
 a živočišného původu 
• Prošlé potraviny i s původním obalem 
 (papír, plast, kov)
• Syrové i tepelně zpracované maso, rybí a drůbeží kosti
• Mléčné výrobky vč. tekutých
• Zbytky ovoce a zeleniny, spadané ovoce
• Zbytky nedojedených jídel
• Pečivo, cukrovinky, sedliny kávy a čaje

Pokud popelnice na „GASTROODPAD“ nebudou do  
budoucna objemově stačit, je možné přistavit další  
popelnici, aby bylo možné odpad třídit. Při lepším třídění 
bioodpadu se zamezí i nepříjemnému zápachu z popelnic 
na komunální odpad. V roce 2024 bylo vytříděno v naší 

Níže uvedené místní a uživatelské poplatky je možné 
uhradit v hotovosti nebo kartou na pokladně Obecního 
úřadu Bludov v úřední dny, tj. v pondělí a středu v době 
od 7:30 do 11:30 a od 12:30 do 17:00. Z důvodu úspory 
vašeho času je lépe využít bezhotovostní platební styk, 
číslo účtu je 1905607389/0800. Variabilní a specifické 
symboly jsou uvedeny níže. Pakliže chcete využít plateb 
přes SIPO, vyzvedněte si formulář na pokladně Obecního 
úřadu Bludov.

Místní poplatek za obecní systém odpadového 
hospodářství (OZV 4/2023)
Splatnost: 31. 3. 2025 
Základní sazba: 948 Kč/osoba
V případě, že je poplatník zapojen do Motivačního  
a evidenčního systému odpadového hospodářství, poplatek 
se snižuje. Hodnota jednoho EKO bodu se stanovuje  
na 9 Kč.
Variabilní symbol: rodné číslo
Specifický symbol: 1345

Místní poplatek ze psů (OZV č. 1/2023)
Splatnost: 31. 3. 2025
Sazba:

  za 1. psa 120 Kč
  za 2. a dalšího psa 180 Kč

U držitelů psů starších 65 let:
  za 1. psa 60 Kč
  za 2. a dalšího psa 90 Kč

KAM S BIOODPADEM PŘES ZIMNÍ OBDOBÍ

PŘEHLED MÍSTNÍCH A UŽIVATELSKÝCH POPLATKŮ V OBCI BLUDOV V ROCE 2025

obci 19,82 tun gastroodpadu. Tedy skoro 20 tun odpadu 
bylo tím pádem vyšetřeno ze směsného komunálního 
odpadu. Pro vaši představu 20 tun odpadu je cca jeden 
čtvrteční svoz komunálního odpadu.
 Obecní úřad stále nabízí zájemcům zdarma 5 l kyblík 
pro lepší možnost skladování gastroodpadu v bytě. 
Vejde se do něj mikrotenový sáček např. od rohlíků. 
Uzavřený plný sáček se následně vhodí do popelnice na  
„GASTROODPAD“. 
 Dále děkujeme občanům, kteří gastroodpad třídí  
a pomáhají tím snižovat celkovou produkci směsného 
komunálního odpadu. A věříme, že třídění gastroodpadu 
bude do budoucna využívat čím dál více občanů.
  Lucie Šoupalová, OÚ Bludov

Variabilní symbol: rodné číslo držitele psa
Specifický symbol: 1341

Uživatelský poplatek za stočné
Vodoměry
Splatnost: 20. 8. 2025 do 31. 8. 2025 na pokladně OÚ, 
odečet prováděn v měsíci červenci 2025.

Sazba: 40 Kč včetně DPH/1m3 od 1. 1. 2025    

Směrná čísla roční potřeby vody
Splatnost: 1. 8. 2025 do 31. 8. 2025  
Poplatek na osobu a rok: 1400 Kč včetně DPH  
(40 Kč x 35 m3)
Variabilní symbol: rodné číslo
Specifický symbol: 2321
Firmám je stočné fakturováno, příslušné informace  
o platbě naleznete na daňovém dokladu.

Upozornění:
Místní poplatky jsou vybírány na základě Obecně 
závazných vyhlášek, které jsou k dispozici na webových 
stránkách obce Bludov na www.bludov.cz. Uživatelský 
poplatek za stočné se platí na základě smlouvy mezi 
obcí Bludov a majitelem nemovitosti, jež je napojena na  
kanalizaci. V případě, že dojde k jakékoliv změně,  
poplatník je povinen tuto změnu neprodleně nahlásit. 
Konejte tak, prosím, na pokladně Obecního úřadu  
v Bludově.
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Signály, podle kterých rozpoznáte 
podvodnou SMS zprávu či email:

■ Očekáváte obdobnou zprávu?

■ Je od Vás vyžadována rychlá reakce?

■ Obsahuje text gramatické nebo pravopisné chyby?

■ Byli jste požádáni, abyste na stránkách zadali své  
 osobní či bankovní údaje?

■ Vyvolává ve Vás zpráva emoce, jako například strach,  
 zvědavost nebo radost?

■ Obsahuje webová adresa ve zprávě podtržítka, 
 pomlčky nebo zaměněné či zpřeházené znaky?

Na tyto zprávy nereagujte a odkazy 
tohoto typu nerozklikávejte.

Na co si dát pozor při 
podvodných telefonátech:
■ Je číslo, které Vám volá, neznámé?

■ Vytváří ve Vás volající pocit naléhavosti  
 nebo vyžaduje rychlou reakci?

■ Vzbuzuje ve Vás telefonát silné emoce,  
 jako například strach, zvědavost nebo  
 radost?

■ Žádá Vás volající o něco neobvyklého  
 nebo podezřelého?

Pokud máte jakékoli pochybnosti 
nebo se cítíte nepříjemně, jedno-
duše zavěste. 
Je lepší být opatrný, než riskovat.

Buďte vždy bdělí a vyhodnocujte kriticky, zda se nejedná o podvod.

Podvodné SMS a emaily obsahují odkazy na falešné webové stránky. 
I falešné stránky mohou vypadat identicky jako oficiální stránky.

Ahoj dědo, mám nové 
číslo, potřeboval bych...

Dobrý den, tady 
Policie České republiky, 

musíte urychleně... 

Dobrý den, tady Vaše  
banka, jaké jsou Vaše.... 

MPSV varuje před 
podvodnými SMS, 
emaily a telefonáty
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PRVNÍ MUŽ OCHRANY PŘÍRODY V NAŠEM REGIONU MGR. PETR ŠAJ
ROZHOVORY SE ZAJÍMAVÝMI LIDMI Z BLUDOVA ČI S BLUDOVEM SPOJENÝMI XI.

Mgr.Petr Šaj je nejen vizuálně ale především svou činností 
nepřehlédnutelnou postavou našeho regionu. Svůj profesní 
i osobní život spojil s ochranou přírody, momentálně je 
ředitelem olomouckého regionálního pracoviště Agentury 
ochrany přírody a krajiny. Je uznávaným a známým  
ornitologem, vášnivým fotografem přírody...
 
Petře, mohl by ses čtenářům Bludovanu krátce představit?
Narodil jsem se v roce 1973 v Šumperku, ale po pár dnech 
si mne rodiče odvezli do Bludova, kde jsem vyrůstal  
s o rok mladším bratrem Pavlem. V průběhu plnění  
základní školní docházky jsem se postupně přesouval  
mezi jednotlivými budovami zdejší školy. Na gymná-
zium jsem dojížděl do nedalekého Šumperka. Od útlého 
dětství mě provází příroda: mimoškolní aktivity, koníčky,  
studium, zaměstnání...

Jak se odvíjela Tvá studijní léta?
Po absolvování Gymnázia v Šumperku jsem na 
Přírodovědecké fakultě Ostravské univerzity vystudoval 
nejdříve odbornou biologii a poté biologii a geografii  
s možností vyučovat na střední škole. 

A po studiích? Jak se stalo, že ses v srpnu 2023  
stal ředitelem olomouckého regionálního pracoviště  
Agentury ochrany přírody a krajiny? 
Po delších studiích jsem nastoupil do svého prvního 
zaměstnání, do Domu dětí a mládeže Vila Doris Šumperk 
(dnes středisko volného času). Zde jsem se na pozici  
vedoucího střediska ekologické výchovy věnoval 
vzdělávání dětí, studentů, pedagogů i veřejnosti v oblasti 
ochrany životního prostředí a ochrany přírody. S Vilou  
Doris jsem zažil již v průběhu gymnaziálních studií 
spousty nezapomenutelných akcí. Čas běžel a najednou 
přišla zajímavá nabídka. Pozice zoologa na Správě 
Chráněné krajinné oblasti Jeseníky. Že by práce snů?  
Po deseti letech změna, proč ne. Místo Šumperka Jeseník. 
Ale ta náplň, možnosti, vize. 
 Ani tato organizace pro mne nebyla cizí. Za sebou 
jsme měli spoustu let externí spolupráce na monitoringu 
ptáků. A dosavadní zkušenosti bych určitě také zúročil,  

spolupráce těchto dvou organizací se přímo nabízela. 
Následovala konzultace v rodinném kruhu a bylo  
rozhodnuto. Křižovatka, kdy se vám potkává zaměstnání 
a koníček, byla již nadohled. Od ledna 2011 byla mým 
zaměstnavatelem státní ochrana přírody. Agentura  
ochrany přírody a krajiny České republiky – Správa 
Chráněné krajinné oblasti Jeseníky. Zde jsem se  
v rámci profese zoologa věnoval převážně oblíbené  
ornitologii. Dlouhodobě se totiž zabývám monitoringem  
a dokumentací ptáků v Jeseníkách, především pak 
početné sokolí populaci. Hodně času také věnuji velmi 
potřebné prezentaci aktuálních přístupů v ochraně přírody  
na přednáškách a besedách s promítáním fotografií  
z vlastního početného fotoarchívu. 
 Další pracovní etapy na pozici vedoucího správy 
CHKO Jeseníky a následně ředitele regionálního 
pracoviště Olomoucko (Agentura ochrany přírody  
a krajiny – AOPK ČR) jsou hodně spojeny s prací s lidmi 
a komunikačními schopnostmi a dovednostmi uvnitř  
organizace i navenek. Územně odpovídá rozsah  
regionálního pracoviště přibližně Olomouckému kraji  
a zahrnuje vedle správy dvou chráněných krajinných 
oblastí (Jeseníky, Litovelské Pomoraví) také správu 
spousty menších rezervací a památek (např. Králický 
Sněžník, Rešovské vodopády).

Vzpomeneš si, kdy a jak jsi v sobě objevil  
tak velkou lásku k přírodě?
Nevzpomenu. S něčím takovým se člověk určitě narodí. 
Věřím, že nemalou dávku lásky k okolní přírodě  
dostáváme do vínku všichni. Následně se na nás začnou 
„podepisovat“ rodiče (myšleno v dobrém slova smyslu). 
I v tomto jsem měl velké štěstí. Určitě vás nasměřuje  
i to, zda vyrůstáte v bytě s garáží plnou motorek, nebo 
v baráčku se zahradou a králíkárnou. Důležité osobnosti 
jsou také učitelé na všech stupních škol a nadšenci, kteří 
dětem a mládeži organizují volný čas, soutěže, výlety, 
tábory. Já jsem se hodně kolem „ochranařiny“ dověděl 
už ve školních letech v místní organizaci Českého svazu 
ochránců přírody. V pozdějších letech mne náš „soused 
přes plot“ František Pavlů, se kterým jsem hodně  
konzultoval své fotografické začátky, začal brávat  
mezi dobrovolné strážce ochrany přírody Jeseníků. Okruh 
inspirativních lidí se začal postupně rozšiřovat. 

V roce 2024 jsi byl nominován na Cenu Olomouckého 
kraje za přínos v oblasti životního prostředí. Asi Ti udělalo
radost, že si Tvé práce lidé tak hodně váží, že?
Pochvala či uznání snad potěší každého a vždy. Osobně 
moc tyto soutěže nemusím. Porovnávají se tam spolu 
většinou neměřitelné počiny/přínosy. Radost mi v tomto 
případě udělal fakt, že byl vzpomenut a pomyslné první 
místo získal kamarád Jirka Beneš, se kterým jsem pár akcí 
také organizoval. Bohužel oceněn byl in memoriam.
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Patříš k lidem, pro které je jejich práce koníčkem.  
Přesto – máš ještě nějaké další koníčky? 
Myslím, že je dobré, když chlap má více koníčků  
a v průběhu života se jim věnuje s různou intenzitou. 
Tematicky jsem měl vždy koníčky úzce spojené s přírodou 
a zvířaty, mezi kterými od začátku dominovali ptáci. 
Přirozeně se k těmto zájmům přidalo fotografování ve 
snaze se o své zážitky později podělit a také cestování za 
zajímavou přírodou i konkrétními druhy. Z dlouhodobého 
hlediska je hodně důležitá podpora „provozu“ těchto  
zájmů z řad rodiny a blízkých. Té se mi dostávalo opravdu  
dostatek. Za to patří poděkování rodičům i současné 
rodině.
 Aktuálně cítím, že mi pracovní povinnosti neumožňují 
trávit tolik času pozorováním a fotografováním ptáků  
tak, jak bych si představoval. Ale to se určitě brzy změní 
k lepšímu.  
Vím, že máš obrovskou sbírku fotek přírody. 
Která z nich je nejzajímavější?
Nikdy jsem neměl tendenci škatulkovat fotografie 
tímto způsobem (nejzajímavější, nejvzácnější, časově 
nejnáročnější apod.). Dnes spousta špičkových snímků 
vznikne jen díky moderní technice a někteří fotografové 
neumí mnohdy vnímat to, co dalšího se děje kolem. Pro 

mne je spousta fotografií jakýmsi klíčem právě k těm 
příběhům, které jsem měl možnost v přírodě zažít.

Řekneš nám i něco o své rodině?
Jsem téměř dvacet tři let šťastně ženatý. Manželka Jana 
pracuje ve školství. Máme dvě dospělé děti, dceru a syna, 
kteří studují přírodovědné obory na Mendelově univerzitě 
v Brně. Oba se aktivně věnují skautingu. Dům jsme  
si postavili v nedaleké Rudě nad Moravou – Hosticích.

Co se Ti vybaví, když se řekne Bludov? 
Krásné roky dětství a dospívání, které jsem trávil hodně  
v okolní přírodě.

Jaké je Tvoje oblíbené místo v Bludově či v jeho okolí? 
Asi nejvíce jsem si oblíbil tajemná zákoutí meandrů  
řeky Moravy. 

Co bys popřál/vzkázal Bludovu a Bludovákům?
Protože jsme ještě pořád v začátku roku, přeji všem pevné 
zdraví, štěstí a vše dobré.

Petře, děkuji za rozhovor. I Tobě, Tvým rodičům a celé 
rodině přeji hlavně zdraví, radost a Boží požehnání.  
Díky za to, co děláš pro svět kolem sebe. 

Stanislav Balík ml.
foto: archiv Petra Šaje

M U D r.  K L O FÁ Č O VÁ  O Z N A M U J E
Recepty možno objednávat i na e-mailové adrese: ordinacebludov@seznam.cz 

E-mail je určen POUZE pro předpis receptů. 
Do požadavku zadejte, prosím, telefonní číslo, na které chcete léky poslat.

V I R T U Á L N Í  U N I V E R Z I TA  T Ř E T Í H O  V Ě K U 
N A  T É M A  Č Í N S K Á  M E D I C Í N A 
V  N A Š Í  Z A H R Á D C E
Kurz nazvaný Čínská medicína v naší zahrádce seznámí podrobně  
účastníky letního semestru Virtuální univerzity třetího věku s historií  
tradiční čínské medicíny, s léčivými rostlinami i jejich domácím využitím.

Studium probíhá v Obecním klubu v Bludově. Přihlásit se mohou osoby se statutem důchodce nebo invalidní 
důchodce bez rozdílu věku. Studijní poplatek činí 400 korun. Přednášky začínají v úterý 11. února 2025  
od 14:15 hodin a pokračují jednou za 14 dní po 1,5 hodinách.

Pokud senior absolvuje šest semestrálních kurzů, je pozván na slavnostní promoci do auly ČZU v Praze,  
kde obdrží Osvědčení o absolutoriu Univerzity třetího věku. Zájemci o studium se mohou hlásit  
v Kulturním domě Bludov. 

Podle motta této výuky přichází vzdělání za seniory přímo  
do místa jejich bydliště. Proto ve spolupráci s Provozně ekonomickou 
fakultou České zemědělské univerzity v Praze vznikají v regionech  
a obcích konzultační střediska, kde se mohou zájemci vzdělávat  
v různých oblastech.

ZÁJEMCI SE MOHOU HLÁSIT:
- osobně v kanceláři KD Bludov
- e-mailem kulturni.dum@bludov.cz
- telefonicky 583 238 177
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Dne 6. ledna 2025 jsme si připomenuli 
nedožité 95. narozeniny našeho manžela, 
tatínka, dědečka a pradědečka pana
Jiřího Valenty
S úctou a láskou vzpomínají manželka  
a dcery s rodinami.

Jak ten čas letí, je tomu již dvacet let  
3. února 2025 od úmrtí pana 
Zdeňka Andrleho
Za tichou vzpomínku děkujeme všem,  
kdo jste ho znali a měli rádi. S láskou 
vzpomíná manželka a dcery s rodinami.

Dne 30. prosince 2024 jsme se v chrámu Páně sv. Jiří  
v Bludově rozloučili s maminkou paní

Marií Hufovou, 
která zemřela 24. prosince 2024.

Chtěli bychom poděkovat všem, kteří maminku 
doprovodili. Děkujeme za květinové dary a projevy 

účasti, za organizaci pohřbu Pohřební službě  
p.Drozda, panu faráři Ottovi Sekaninovi,  

dechové hudbě a kostelnímu sboru. 
Dcera Jana s rodinou

VZPOMÍNKA

KULTURNÍ A SPOLEČENSKÝ ŽIVOT 

Našim spoluobčanům přejeme 
pevné zdraví, mnoho štěstí a radosti ze života!

Jubilanti
V měsíci únoru oslaví 
významné životní jubileum:
Jana Jašková
Zdeněk Brekl
Josef Hladil
Zdeňka Stonová
Josef Hruba
Jana Heděncová
Miroslav Saňák
Ludmila Kohoutová
Milada Jílková
Margita Březinová
Josef Matějíček
Blažena Divišová

   Čas neúprosně letí, v srdci bolest zůstává. 
Slzy v očích Tě neprobudí,  

domov prázdný zůstává.
Dne 24. ledna 2025 jsme si připomněli  
9. výročí, co nás navždy opustila naše drahá 
maminka, babička, prababička a teta, paní 
Zdeňka Matějíčková
A zároveň 16. prosince 2024 by se dožila 
91 let. Za tichou vzpomínku děkujeme 
všem, kdo jste ji znali a měli rádi. 
S láskou vzpomíná dcera Eva s rodinou. 

1.2.        14:30    Karneval pro děti – šašek Viki /KD/
7.2.        20:00    Hasičský ples /KD/
12.2.      17:30    Krásy Malajsie – Do džungle na ostrov 
        Borneo /kinosál KD/
16.2.      16:00    Jak Uhlíř Skoumal Svěrák – pohádka 
    pro děti /KD/
21.2.      20:00    Maškarní ples pro dospělé /KD/
1.3.        20:00    Děkanátní ples /KD/ 

POZVÁNKA NA AKCE  POZVÁNKA NA AKCE  
V ÚNORU: V ÚNORU: 

Divoké, veselé, melodické, tajemné, poučné i mezigalak-
tické, takové je první autorské dílo Divadla Věž, jehož 
podstatnou část tvoří písničky od skladatelů Jaroslava 
Uhlíře, Petra Skoumala a textaře Zdeňka Svěráka. Celý 
příběh se odehrává v kouzelném televizním studiu, ve  
kterém se „na obrazovce“ vystřídá několik barvitých  
postav, z nichž každá má svůj vlastní pořad. 
 Uvidíte například roztancovaného žabáka Freda,  
broučka Potemníčka, detektivní housenku Lenku, Čili 
Parpičáka, a dokonce do studia přiletí i dva zamilovaní 
mimozemšťánci.
 Pohádkový pořad se spoustou písniček známých  
autorů se bude konat v neděli 16. února v sále Kulturního 
domu Bludov od 16 hodin. Vstupné činí 100 korun,  
děti do tří let mají vstup zdarma. 

Od 25. února 2025 začne další cyklus kurzu  
latinsko-amerických tanců v Kulturním domě Bludov. 
Opět se tak naskytne možnost naučit se ladným,  
smyslným pohybům ve jménu latiny pod vedením profe-
sionálního tanečníka a mistra ČR v latinsko-amerických 
tancích Adama Chytila. 
 Lekce budou probíhat v sále kulturního domu každé 
úterý od 17:30 hodin, délka jedné lekce bude jeden a půl 
hodiny. Kurzovné činí 200 korun za lekci, tedy celkem  
za deset lekcí 2000 korun. Zájemkyně se mohou  
hlásit v kanceláři kulturního domu nebo e-mailem na  
kulturni.dum@bludov.cz. 

BH

VESELÝ POŘAD PRO DĚTI 
JAK UHLÍŘ SKOUMAL SVĚRÁK

KURZ LATINSKO-AMERICKÝCH TANCŮ
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Karel Kocůrek se vypravil do Malajsie. Hlavním cílem 
byl ostrov Borneo, který přiblíží slovem i prostřednictvím 
fotografií v cestopisné přednášce v kinosále Kulturního 
domu Bludov ve středu 12. února od 17.30 hodin. 
 Cestovatel se plavil s domorodci po tropické řece  
Kinabatangan hluboko v džungli. Natáčel krokodýly,  
ještěry, opice, vodní ptactvo. Popíjel lahodný čaj na  
čajových plantážích v horách Highlands. Na ostrově  
Penang obdivoval krásu velkých barevných motýlů.  
Povídal si s lidmi, navštěvoval muzea, budhistické chrámy 
a hinduistické svatyně. V super moderním městě  
Kuala Lumpur plaval v bazénu na střeše mrakodrapu  
a vzpomínal na svou první cestu do Malajsie, kdy 
hrál společně s vídeňskými hudebníky k narozeninám  
malajskému králi.
 To vše a mnohem více se dozví návštěvníci  
únorového cestopisného pořadu. Vstupné činí 60 korun. 

KAREL KOCŮREK PŘEDSTAVÍ KRÁSY MALAJSIE 

Tříkrálová sbírka 2025
V Tříkrálové sbírce se v Bludově  
v roce 2025 vybralo 170.418 Kč, 
cca o 10.000 Kč víc než loni. 
Srovnání s dalšími obcemi  
a celostátně bude v příštím  
čísle Bludovanu.

Stanislav Balík ml.

Obecní klub Bludov
út 28. 1. 2025 / 14:00 
čt 27. 2. 2025 / 14:00 
út 18. 3. 2025 / 14:00

VOLNÝ VSTUP
S sebou tužku nebo propisku, brýle na čtení (pokud potřebujete) 

a chuť hrát si s vlastní pamětí a vzpomínkami. 
Chcete-li, přineste ochutnat něco dobrého na společný stůl. 

Kávu a čaj Vám připravíme na místě.

Kontakt: G. Flašarová, tel.: 737 549 522 , e-mail: flasarova@ou.bludov.cz

Účastí na setkání udělují účastníci souhlas
 s pořízením fotodokumentace z akce 
pro účely povinné publicity projektu.

LEPŠÍ ŽIVOT NA ŠUMPERSKÉM VENKOVU CZ.03.02.01/00/22_008/0000027

Ve spolupráci
s obcí Bludov

Srdečně Vás zveme na veřejná komunitní setkání
pro seniory, kde budeme společně 

CESTOVATI DO PAMĚTI 

C
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T
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V měsíci březnu navštíví naši obec Pavel Hénik –  
cestovatel, spisovatel, manažer a člověk s opravdu  
širokým záběrem.
 Původně vystudoval lesnickou školu, ale osud ho  
zavál jiným směrem. Tři roky žil na Novém Zélandu  
a procestoval velkou část světa. Píše povídky, romány  
a knižní rozhovory, jako autor má „na triku“ již  
8 vydaných titulů a pracuje na dalších. Zaměstnán je  
jako vedoucí scénického provozu České televize v Praze.
 Jak se z lesnického oboru dostal do módního 
průmyslu a poté do Národního divadla, a nakonec k práci  
v televizních studiích na Kavčích horách?
 Jak se z Pavla stal spisovatel, kde bere inspiraci pro 
své psaní a jaké překážky ve své tvorbě musel překonat? 
 Co pro Pavla znamená cestování a jak se mu žilo 
na Novém Zélandu? Které další zajímavé země již 
navštívil?

Vážení občané Bludova a blízkého okolí, ráda bych vám 
jménem Charity Šumperk poděkovala za finanční dar  
16 896 Kč, který byl získán v průběhu adventních  
koncertů ve vaší obci. Výtěžek poputuje na podporu  
a rozvoj terénních služeb Charity Šumperk zejména na 
mobilní paliativní péči – péče o umírající v domácím 
prostředí. 
 Děkuji vám za podporu této služby, kterou vnímám 
jako službu nepostradatelnou v péči o člověka jako  
takového. Děkuji vám také za to, že máte důvěru v naši 
organizaci, když využíváte sociálních a zdravotních  
služeb k zajištění domácí péče o své nejbližší. 
S přáním všeho dobrého v roce 2025,
Jana Holubářová, ředitelka Charity Šumperk

Podrobnosti o našich službách a dalších aktivitách najdete  
na www.sumperk.charita.cz

foto: Josef Baslar

OBEC BLUDOV NAVŠTÍVÍ OSOBNOST Z PRAHY

Tohle a spoustu dalšího se dozvíte, pokud přijdete  
v březnu na besedu s Pavlem.
 Kdy a kde? To vše se dozvíte v příštím čísle našeho 
zpravodaje.     

Gabriela Flašarová, OÚ Bludov

ADVENTNÍ KONCERTY

UDÁLO SE
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Obsáhlá monografie představující soubor všech knižních 
ilustrací Adolfa Kašpara byla pokřtěna 7. prosince  
v Bludově. Kmotry se jí stali vnukové slavného  
výtvarníka Miroslav a Pavel Horníkovi a také prapravnuk 
Viktor Horník. 
 Obsáhlé dílo vyšlo v nakladatelství Pavel Ševčík– 
Veduta Štíty, na jeho vzniku se podíleli mimo samotného 
nakladatele také Stanislav Balík mladší a Pavlína  
Janíčková z Vlastivědného muzea Šumperk. 
 Krásná kniha s názvem Adolf Kašpar, mistr knižní 
ilustrace je k prodeji i v Místním informačním centru  
v Bludově (kulturní dům) a také je k dispozici v Místní 
knihovně Bludov. BH

foto: Josef Baslar

Plesová sezóna je v plném proudu a ani bludovští  
myslivci nezahálí. Pro přátele myslivosti a širokou 
veřejnost uspořádali v pátek 17. ledna 2025 tradiční 
Myslivecký ples. Pro uspokojení všech bříšek navařili 
srnčí guláš, medailonky z laně a sekanou z divočáka. 
Nechybělo ani něco ostřejšího na spláchnutí… Atmosféru 
dokreslili svým vystoupením Trubači Zábřeh, kteří  

KNIHA O ADOLFU KAŠPAROVI JE JIŽ V PRODEJI

PLES BLUDOVŠTÍ MYSLIVCI

zahráli krásné lovecké fanfáry. Celým večerem pak  
k poslechu i tanci hrálo hudební seskupení Noa. Zlatým 
hřebem večera byla tradičně krásná a velmi bohatá  
tombola. Myslím, že všichni jsme si ples moc užili a už 
teď se těšíme na ten příští.

Za MS Hubert Bludov I. Ficková
foto: MS Hubert Bludov
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SPOLKY A ORGANIZACE

ŠTĚPÁNSKÝ NOHEJBALOVÝ TURNAJ
Dne 26. prosince 2024 se v Sokolovně Bludov konal  
39. ročník tradičního Štěpánského turnaje v nohejbale.  
Turnaje se zúčastnilo 8 družstev. Prvenství vybojovalo 
družstvo z Bohuslavic, druhé místo obsadil Postřelmov  
a na třetím místě skončili kluci z Bludova.

 Všem zúčastněným družstvům jsme za sportovní výkon  
a pěknou hru poděkovali věcnými odměnami a cenami. 
 Náš dík patří též sponzorům turnaje, kterými byli:  
Obec Bludov, Petr Sigl, TJ Sokol Bludov, Palírna Bludov,  
Big Mat, MK Fruit, Večerka Dan, Jaroslav Janko, Jaroslav 
Jarmer, Bohuslav Los a Hostinec u obra Drásala Chromeč.
 Tímto bychom chtěli též všem spoluobčanům popřát  
do roku 2025 jen vše nejlepší, hlavně zdraví a osobní  
pohodu.

Za Nohejbal klub Bludov, z. s.
Evžen Fazor, předseda spolku

foto: archiv Nohejbal klub Bludov, z. s.

Tradičně se v Kulturním domě Bludov konala Mikulášská 
besídka pro děti. Stejně jako v předchozích letech se  
nejprve děti pobavily s pohádkou. Tentokrát si ji částečně  
i samy zahrály. Divadlo v baťohu totiž maximálně  
zapojilo malé diváky do děje, a tak si děvčata i chlapci 
mohli zahrát pohádkové postavy jako Karkulku či vlka. 

MIKULÁŠSKÁ BESÍDKA PRO DĚTI Děti se dočkaly i Mikuláše s čerty, čertovskou babičkou 
a andělem, o jejichž ztvárnění se postarali členové 
spolku Páni z Bludova. Každého pak čekala prověrka  
v Knize hříchů a za odměnu si děti odnesly balíček.  
Nikdo nakonec neskončil v pekle i ti zlobivější si na  
závěr besídky užili čertovskou diskotéku. Velký dík patří 
Pánům z Bludova za autenticky pojaté postavy. 

foto: Josef Baslar
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SKAUTI BLUDOV

VÁNOCE U SKAUTŮ
Nejdříve jsme se odpoledne potkali u klubovny a vydali  
se po skupinkách do ulic roznést Betlémské světlo, aby  
jeho svit mohl ozařovat bludovské domácnosti. Stali se  
z nás tak poslové blížícího se příchodu vánočního zázraku, 
radosti a světla. 
 No a potom jsme se všichni potkali v klubovně okolo 
stromečku, kde jsme vyrobili již tradiční řetěz z jmen. Tím 
to ale nekončilo! Pod stromečkem byla totiž bohatá nadílka 
dárků! Každý, včetně klubovny, tak byl obdarován, a to 
vskutku rozmanitými dárky! Nejlepší ale bylo to, že jsme 
mohli být spolu, zpívat, povídat si a ochutnat navzájem  
cukroví! 

ses. Anna Balíková
Junák, středisko Františka Pecháčka Bludov

foto: Eliška Juránková – Mamba

BLUDOV RECYKLUJE PRO DOBROU VĚC

V minulém roce jsme vás informovali o možnosti  
odevzdávat hliníkové nápojové obaly na čtyřech sběrných 
místech v Bludově. Touto jednoduchou akcí můžete 
podpořit obnovu poutního kostelíčka Božího Těla.  
Váš příspěvek má skutečně smysl – jen v minulém roce 
jsme společně vybrali neuvěřitelných 46 500 Kč. Moc 
děkujeme všem, kteří se zapojili!
 Do sběrny jsme za minulý rok vyrazili celkem 34krát, 
a kromě nápojových plechovek se podařilo nasbírat  
i další materiály. Celkově jsme odevzdali:
• 5279 kg železa
• 2660 kg papíru
• 772 kg nápojových hliníkových obalů
• 593 kg akumulátorů a elektromotorů
• 149 kg olova
• 133 kg hliníkového plechu
• 41 kg mědi
Za touto ohromnou snahou stojí pan František Janíček, 
který pro náš spolek zajišťuje sběr, třídění a odvoz 
materiálů do sběrny. Jeho obětavá práce je neocenitelná. 
Františku, velké díky za vše, co pro nás děláš!
 I letos sběr nápojových hliníkových obalů, železa  
a starých letáků pokračuje. Chcete se přidat? Přinášíme 
přehled sběrných míst pro hliníkové obaly:
•  Sběrné místo 1: Šedý kontejner 
 před školní jídelnou v ZŠ Bludov
• Sběrné místo 2: Šedý kontejner 
 u vchodu do MŠ Bludov
• Sběrné místo 3: Adresa Vitonínská 554, 
 pan František Janíček
• Sběrné místo 4: Adresa Za Školou 922, 
 pan Karel Směšný
Železo i papírové letáky si rádi po domluvě odvezeme 
přímo od vás z domu. Můžete volat na číslo: 776 128 865.

 Velmi nás také těší, že se do sběru zapojují také  
firmy, případně rodinní příslušníci bludovských občanů  
z jiných obcí. Nezřídka je dovoz pytlů s nápojovými 
plechovkami důvodem k návštěvě spřízněné rodiny  
z Bludova.
 Zkrátka každý kousek se počítá!
 Děkujeme, že nám pomáháte udržovat naši obec čistou 
a podporovat dobrou věc.

Karel Směšný, Spolek pro Kostelíček Božího Těla
foto: archiv Spolek pro Kostelíček Božího Těla
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MŠ BLUDOV

ROVER VÍKEND V BRNĚ
Když se na víkend potká parta roverů z našeho 3. oddílu 
Legends only, můžete si být jisti, že nuda nehrozí. A tak to 
bylo i na Rover víkendu v Brně, který se konal od 15. do  
17. listopadu. Část naší bandy dorazila už v pátek, aby si 
užila večer v Brně, ale hlavní program začal až v sobotu 
ráno. 
 Sobota v Brně sice začínala jako každá jiná, ale my jsme 
se rozhodli ji udělat nezapomenutelnou. Všichni jsme se 
sešli na Mendláku a vyjeli Šalinou směrem na Svrateckou, 
kde začal náš výlet skrz Holednou, Kamenný vrch a směr 
Bohunice. Procházka jako z katalogu! 
 Kdo by odolal výzvám, které nabízí Brno? V centru jsme 
se pustili do Únikových her, které byly pro nás připravené 
pod názvy: Zkáza Černobylu, Tajemství Paříže a Ztracené 
město. Někteří z nás dokázali splnit všechny úkoly, jiní  
trochu zaváhali. Ale to nevadí! Důležité je, že jsme se 
všichni skvěle pobavili, posílili týmového ducha a unikli.
 Dále na programu byly Mrtvé schránky, akční hra přímo 
v historickém centru Brna. Dostat se k tajným schránkám 
a přežít nebezpečí, které na nás číhalo na každém kroku, 
byl úkol nadlidský! Jako by to nestačilo, naše tajná mise 
byla pod neustálým dohledem kontrarozvědky, která se nás 
snažila polapit.

 Po tak intenzivním víkendu přišel čas na úklid  
a poslední rozloučení. Klubovna byla opět ve své původní 
formě (ve které jsme ji dostali), a tak jsme se vydali zpět do 
různých koutů ČR, každý s úsměvem na tváři a spoustou 
nezapomenutelných zážitků.

br. Martin Dostál – Roy
zástupce vůdce střediska 

Junák, středisko Františka Pecháčka Bludov
foto: Martin Dostál 

PEČEME VÁNOČKU S PANEM STAROSTOU
Dne 17. prosince 2024 se v Mateřské škole Bludov 
uskutečnila soutěž o nejchutnější vánočku. Děti si vánočky 
předem upekly doma s rodiči a donesly je do školky, kde 
je ochutnal pan starosta. Po ochutnávce byly všechny 
zúčastněné děti odměněny sladkou pochoutkou.
 Součástí programu byla také ukázka pletení vánočky, 
kterou předváděl pan starosta. Pletl ji z tvrdnoucí hmoty, 
kterou si děti nechaly ztuhnout a následně si ji nabarví  
a nechají ve školce na památku.

Za kolektiv MŠ
  Horáková Kateřina
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VÁNOČNÍ VYSTOUPENÍ DĚTÍ Z MŠ
Již od první adventní neděle naše děti rozdávaly  
radost všem divákům při svém tanečním vystoupení.  
Ať už to bylo na Vlčím dole, v Zámecké oranžerii 
nebo v Penzionu pro seniory. Jejich vznešené oblečení  

MIKULÁŠ V MŠ
Čas letí jako voda, a tak po roce nadešel v naší mateřské 
škole den, který nedočkavě vyhlíží a s napětím očekávají 
všechny děti. Do mateřské školy opět zavítal Mikuláš  
s celou jeho družinou. Děti se na ně náležitě připravily, 
oblékly se do čertovských a andělských kostýmů, 
zazpívaly jim čertovské písně a přednesly říkanky. 
Děti poděkovaly za balíčky plných dobrot, které 

PŘEDADVENTNÍ JARMARK MŠ BLUDOV
Mezi tradice naší mateřské školy již několik let patří 
„Předadventní jarmark“. V posledních letech tuto akci 
pořádáme ve spolupráci s KD Bludov, a tak můžeme  
pozvat nejen rodiny dětí, ale také širokou veřejnost.
 V letošním roce jsme se zaměřili na tradiční výrobu 
adventních a vánočních ozdob, ale také na zpracování 
dřeva a bylin. Jarmarku předcházely „Řemeslné dny“, do 
kterých se zapojili rodiče a prarodiče dětí se zaměstnanci 
a přáteli školy, aby vytvořili výrobky, které se na jarmarku 

prodávaly. Další výrobky potom připravily rodiny dětí, 
aby také podpořily dobrou věc.
 Vždy se po domluvě s dětmi zaměříme na podporu 
nějaké charitativní sbírky. Tento rok jsme se rozhodli 
pro obdarování jiných dětí a výtěžek 24 704 Kč jsme 
věnovali iniciativě Děti dětem na nákup vánočních dárků 
do dětského domova.
 Věříme, že dětem dárky udělaly velkou radost  
a trochu jim ulehčily jejich nelehkou životní situaci.
 Děkujeme všem, kteří se zapojili nejen do tvoření 

a projev nás vtáhl na zámecký ples, kde se tančilo  
s Popelkou. Pohádkový nádech dal celému tanečnímu  
pásmu tu správnou vánoční atmosféru.

Za kolektiv MŠ
Věra Bednářová, DiS.

dostaly a rozloučily se s nimi společnou fotkou. Celé  
dopoledne si malí čertíci a andílci užili tance, spousty 
zábavných her a ochutnávky dobrot od Mikuláše.
 Tímto bychom chtěli poděkovat žákům a paním 
učitelkám z 9. třídy Základní školy Karla Staršího ze 
Žerotína Bludov za jejich milou spolupráci s našimi 
nejmenšími.
   Za kolektiv MŠ: Bc. Březinová Dana
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výrobků, ale také podpořili tento projekt svým nákupem.
Těšíme se na letošní opětovné setkání 

Za kolektiv MŠ Mgr. Kateřina Nétková, ředitelka
foto: archiv MŠ Bludov

PŘEDVÁNOČNÍ PŘESPÁVAČKA VE ŠKOLE
V úterý před Vánoci zažili žáci devátého ročníku  
nezapomenutelný večer a noc, když přespávali ve škole. 
Sraz ve škole byl v 18 hodin a večer začal společnou 
večeří, kterou tvořila oblíbená pizza. Poté následoval  
program plný her, tance a zábavy. Jedním z vrcholů  
večera byla oblíbená hra na schovávanou, která se 
odehrávala ve tmě, při které mohli využít celou školu. 
Smích a napětí provázely každé hledání, a všichni si  
tento zážitek maximálně užili.
 Po ukončení programu si žáci rozložili školní matrace, 
připravili spacáky a uvelebili se na chodbách i ve třídách. 
Atmosféra byla příjemná a přátelská, i když někteří  
usnuli až později díky nočnímu povídání. Ráno kolem 
šesté hodiny je tři „nedočkaví rána“ spolužáci probudili 
veselou písničkou z reproduktoru, která rozproudila nový 
den. I přes brzké vstávání panovala dobrá nálada.
 Po dvou vyučovacích hodinách, které probíhaly ve 
volnějším duchu, následoval další program – návštěva 
kina. Tento den plný společných zážitků byl dokonalým 
zakončením roku před vánočními prázdninami.
  Ondřej Drtil, Barbora Langerová, 

Jana Nesrstová

VÁNOČNÍ ATMOSFÉRA ROZEZVUČELA BLUDOV: 
ŽÁCI ZÁKLADNÍ ŠKOLY PŘEDVEDLI KOUZELNÝ KONCERT
Vánoční písně a koledy zněly 15. prosince 2024  
Vlčím dolem v Bludově, kde žáci místní základní školy 
vystupovali na vánočním koncertě, který potěšil srdce 
všech přítomných. Děti si připravily pestrý repertoár  
zahrnující nejen oblíbené melodie z českých pohádek,  
ale i tradiční vánoční koledy.
 Zpěváky doprovázely talentované spolužačky. 
Na klavír zahrála Madlen Horáčková, klarinetem ji  
doprovodila Zuzana Nedomová a půvabné tóny houslí 
přidala Amálie Turková. Jejich hudební provedení dodalo 
koncertu nezapomenutelnou atmosféru, kterou si přítomní 
dlouho ponesou v paměti.
 Koncert nezůstal jen u jednoho vystoupení. O pár 
dní později, v posledním dni školy před Vánocemi,  
si žáci svůj program zopakovali přímo ve škole pro  
své spolužáky. Sváteční nálada tak zavítala i mezi 
školní lavice a umožnila dětem naladit se na přicházející  
Vánoce.
 Vánoční koncert žáků naší školy se stal nejen  
kulturním zážitkem, ale také symbolem spojení tradic  
a mladé energie.

                         Hana Skyvová, Iveta Truxová

ZŠ BLUDOV
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MIKULÁŠ
 Ve čtvrtek 5. prosince čekalo na děti z 2. stupně 
překvapení. Hned z rána před školou na jejich příchod 
netrpělivě čekala mikulášská parta. Kdo chtěl projít 
do školy, musel se potkat s Mikulášem nebo andílky, ti 
odvážnější s čerty. Některé děti zarecitovaly básničku, 
některé zpívaly s andílky a ostatní si jen nechaly andělskou 
rukou pomalovat tvář nebo na ně čekalo čertovské  
zdobení obličeje. Každopádně každé z dětí obdrželo  
malou sladkost. Mikuláš se svými pomocníky se zastavil 
ještě v naší jídelně, kde musely i paní kuchařky zazpívat 
koledu. Zvládly to na jedničku!
 Poté mikulášská parta zamířila do školky. I tady přinesla 
radostné chvíle pro všechny děti a svým příchodem 
rozsvítila jejich oči. Mikuláš trpělivě vyslechl všechny 

VÁNOČNÍ SPOLUPRÁCE 1. A 9. ROČNÍKU
V pátek 20. prosince se v naší škole uskutečnila výjimečná 
akce, která již podruhé spojila žáky 1. a 9. ročníků. 
Společně se zapojili do dvou aktivit – nejprve vyráběli 
vánočního andílka a poté si vyzkoušeli práci s roboty.  
Akce měla za cíl podpořit spolupráci mezi staršími 
a mladšími žáky a přinesla nejen radost, ale i nové 
zkušenosti.

 První část programu byla věnována 
tvoření andílků z papíru a dalších 
materiálů. Deváťáci pomáhali 
prvňáčkům stříhat, lepit a zdobit, 
přičemž trpělivě vysvětlovali jednot-
livé kroky. Společná práce posílila 
vzájemnou důvěru a radost z úspěchu 
byla patrná na obou stranách. Každý 
andílek byl originální a odrážel  
kreativitu a týmového ducha.
 V druhé části si děti vyzkoušely 
práci s jednoduchými roboty. 
Deváťáci jim nejprve ukázali, jak 
robota ovládat, a pak dali prostor 
prvňáčkům, aby si vše vyzkoušeli 
sami. Nejvíce je zaujala ukázka  

robota, který zvládne složit Rubikovu kostku během  
pár sekund. Žáci si odnesli nejen krásné andílky,  
ale i nové dovednosti a přátelství. Na závěr si  
ještě společně poslechli a zazpívali vánoční písničky.  
A poté už děti čekala vánoční besídka a rozdávání  
dárečků.
     vyučující 1. a 9. ročníku

básničky a koledy, které mu děti s nadšením zpívaly nebo 
recitovaly. Andílci rozdali mikulášskou nadílku a čertíci 
jen zpovzdálí vše kontrolovali.
 Jistě už byla celá mikulášská parta unavená, ale ještě 
je čekaly děti z 1. stupně. I tady se zpívalo, recitovalo, 
vyprávělo. A také slibovalo. Všechny děti, ať už ty 
nejmenší ze školky či ty naše školní, slíbily Mikuláši, 
že budou i nadále hodné, vzorné a zazlobí jen občas.  
Tak uvidíme, co nám Mikuláš řekne příští rok, až nás 
přijde zase navštívit.
 Mikuláš nám přinesl nejen drobné sladkosti, ale  
i kouzelnou atmosféru blížících se Vánoc.

Barbora Langerová, Jana Nesrstová
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MIKULÁŠSKÝ VOLEJBAL 2024
Ve středu 4. prosince 2024, dva dny před Mikulášem, 
se v tělocvičně ozývaly údery volejbalového míče.  
Již pošestnácté proběhl tradiční volejbalový turnaj 
pro zaměstnance, rodiče a přátele naší školy. Turnaje  
se zúčastnil nečekaně velký počet hráčů z Bludova  
a blízkého okolí. Hráči byli rozděleni do čtyř družstev.  
Kapitáni byli vždy muži, kteří si vybrali svou barvu.  
Ostatní hráči si náhodně vylosovali barvu svého družstva. 
Hrály se vždy dva zápasy do dvaceti bodů na dva vítězné 
míče. Výsledky se průběžně zapisovaly do tabulky.  

Po odehrání všech zápasů každý s každým jsme přistoupili 
k vyhodnocení.
 Tento rok se opět sešli dobří hráči, kteří podávali 
skvělé, téměř profesionální výkony. Všechny zápasy  
byly velmi vyrovnané, výměny dlouhé a všichni chtěli 
proměnit každý míč ve svůj prospěch. Na závěr proběhlo 
vyhlášení výsledků a za účast každé družstvo obdrželo 
balíček sladkostí a pochutin. V průběhu celého turnaje 
bylo zajištěno drobné občerstvení formou bufetu.
 Všem zúčastněným děkujeme za hru a těšíme se  
na další ročník volejbalového turnaje na Mikuláše 2025.
   Irena Dokoupilová, Blanka Pavelková

foto: archiv ZŠ Bludov
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ADVENTNÍ ČAS VE ŠKOLNÍ DRUŽINĚ
Celý prosinec se nese v duchu Vánoc. Je to čas myslet 
více na druhé, patří k tomu pohoda, dárky a překvapení. 
Pro děti z družiny jsme si také nějaké to překvapení 
připravili. V každém oddělení měly děti svůj stromeček 
a samozřejmě se pod ním objevilo několik nových her  
či stavebnic.
 Na Mikuláše jsme pro děti připravili program do 
tělocvičny. Hravé soutěžní odpoledne jsme zahájili 
překážkovou dráhou, potom si děti zaházely míčkem na 
cíl a na závěr jsme si vyzkoušeli různé balanční pomůcky, 
které máme v tělocvičně k dispozici, nechyběla i oblíbená 
vybíjená.
 Ve středu 11. prosince se uskutečnil tradiční 
celodružinový „Vánoční turnaj v pexesu“, kterému 

předcházely turnaje v jednotlivých odděleních. Turnaje se 
zúčastnilo 28 dětí z 1. až 5. ročníku, byly to ty nejlepší  
z nejlepších.
Výsledky pexesového finále:
Kategorie 1. a 2. ročník.
1. Ester Martináková II. A
2. Aneta Fryzelková I. B
3. Anna Zorková I. B
Kategorie 3. – 5. ročník
1. Tereza Boráňová III. B
2. Ema Groharová III. B
3. Matěj Čepa III. A
  Soňa Nikolovová, vedoucí vychovatelka

foto: archiv ZŠ Bludov
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